

صحيفة "ديلي ميل": السعودية أعدمت أكثر من 150 شخصا خلال العام 2016



The screenshot shows the Mail Online website interface. At the top, the logo "Mail Online" is displayed. Below it, a navigation bar includes links for Home, News, U.S., Sport, TV&Showbiz, Australia, Femail, Health, Science, Money, and Videos. A secondary navigation bar lists categories like Latest Headlines, News, World News, Arts, Headlines, France, Pictures, Most read, News Board, and Wires. A prominent advertisement for B&Q Finance Offer is visible, featuring a large "3 YEARS INTEREST FREE CREDIT NO DEPOSIT" graphic. The main news article is titled "Saudi Arabia executed more than 150 prisoners in 2016 for breaking kingdom's strict Islamic laws". The article text includes: "Saudi Arabia executed a total of 153 prisoners from breaking laws last year", "The ultra-conservative kingdom in the Middle East has a strict Islamic code", and "Murder, drug trafficking, rape and apostasy are all punishable by death penalty". The byline reads "By JENNIFER NEWTON FOR MAILONLINE" and the URL "www.alhramain.com" is provided. Publication and update dates are also shown: "PUBLISHED: 12:46, 1 January 2017 | UPDATED: 14:27, 1 January 2017".

من لندن-البحرين اليوم

قالت صحيفة "ديلي ميل" البريطانية إن السعودية أعدمت أكثر من 150 سجينا خلال العام 2016. ووصفت الصحيفة السعودية بأنها واحدة من اكثر دول العالم غزارة بأحكام الإعدام.

الصحيفة أشارت الى تقرير لمنظمة العفو الدولية جاء فيه أن السعودية نفذت ما مجموعه 153 حالة إعدام في عام 2016.

وأشارت وبشكل خاص الى اعدام آية الله الشهيد نمر باقر النمر في مثل هذا اليوم 2 يناير من العام الماضي.



وبيّنت منظمة العفو الدولية في تقريرها ان عدد عمليات الإعدام في المملكة العربية السعودية في العام الماضي, هي الأعلى مستوى منذ عقدين من الزمن.

ومن جانبه انتقد ألان هوغارث، رئيس منظمة العفو الدولية في المملكة المتحدة للشؤون السياسية تصاعد مستويات الإعدام في السعودية وقال "إنهم يسخرون من العدالة".

وأضاف "إن عقوبة الإعدام هي دوما قاسية وغير ضرورية، ولكن النظام القضائي السعودي يفتقر الى أساسيات نظام المحاكمة العادلة".

وحث هوغارث حلفاء المملكة الإستراتيجيين مثل المملكة المتحدة على التحدث علنا عن "هذه الحالة المروعة" التي صمت عنها داوننغ ستريت لفترة طويلة جدا "خوفا من إثارة غضب المملكة".